

ရန်ကုန်ပရိုတက်စတင့်ပြန်လည်ပြုပြင်သောအသင်းတော်
Yangon Protestant Reformed Church
တနင်္ဂနွေစာစောင်၊ နံပတ် (၈၂)

နေ့စွဲ - ၁၂. ၆. ၂၀၁၁

ဒါဗိတ်နှင့်ပြုသောပဋိညာဉ်(The Covenant with David)

ဓမ္မဟောင်းကာလ၏နောက်ဆုံးအကြီးမြတ်ဆုံး ဘုရားသခင်ပဋိညာဉ်၏ဖွင့်ပြချက်ကို ဒါဗိတ်နှင့်ပြုသောပဋိညာဉ်၌တွေ့ရပါသည် (၂ရာ ၇)။ ပဋိညာဉ်ကိုဖွင့်ပြခြင်းနေ့နှင့် ၎င်းတွင် သတိပြုစရာလက္ခဏာများ ပါရှိနေပါသည်။

ဤနေရာတွင်လည်း ဒါဗိတ်နှင့်ပြုသောပဋိညာဉ်သည် အချိန်ကာလခြားနားသော်လည်း၊ ဘုရားသခင်၏ထာဝရကျေးဇူးတော်ပဋိညာဉ်သာလျှင်ဖြစ်ကြောင်းကို ပဋိညာဉ်ပြုခြင်းပေါ်မြို့လာအရေတွက်နိုင်ပြန်ပါသည်။ ဤပဋိညာဉ်တွင် ဘုရားသခင်က သူသည် သူ့လူများ၏ဘုရားသခင်ဖြစ်မည်၊ သူတို့ကို သူ၏အပိုင်ဖြစ်စေမည်ဟု ကတိပေးပါသည် (ငယ် ၂၄)။ ၎င်းသည် ပဋိညာဉ်၏အမြဲတမ်းရည်ရွယ်ချက်ဖြစ်သည်။

မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ၊ ဒါဗိတ်ထံပြုသောပဋိညာဉ်အားဖြင့် ဘုရားသခင်ကပေါ်ပြလို့သောအရာသည် ရှုထောင့်မျိုးစုံအရ ထူးခြားလှပါသည်။ ၎င်းက နိုင်ငံတော်နှင့်ပဋိညာဉ်ကို အတူတကွယူဆောင်လျက်၊ ထို့အရေအတွက်သည် အလွန်နီးကပ်စွာ ဆက်စပ်နေကြသည်ဟု ပြောပြပါသည်။ ဘုရားသခင်က ဒါဗိတ်၏နိုင်ငံနှင့် ရာဇပလ္လင်သည် ထာဝရတည်မြဲမည်ဟု ကတိပေးတော်မူသည် (ငယ် ၁၂၊ ၁၃)။ ထို့ကတိတော်သည် သခင်ခရစ်တော်လက်ထက်၌ပြည့်စုံသွားသည်၊ ခရစ်တော်သည် ဘုရင်တကာတို့၏ဘုရင်ဖြစ်သည် (လူကာ ၁:၃၂၊ ၃၃)။

ပဋိညာဉ်နှင့်နိုင်ငံတော်ကို အတူတကွနားလည်ရန်လိုအပ်ကြောင်းကို သိစေချင်သည့်အနေနှင့် ဘုရားသခင်သည် ဒါဗိတ်နှင့်ကျွန်တော်တို့ထံ အမှန်တရားချို့ကို သင်ပေးပါသည်။ ပဋိညာဉ်နှင့်နိုင်ငံတော်အကြားဆက်နွယ်မှုက ပဋိညာဉ်တရား၏စနစ်ကျသော ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်ပုံကို ပြသနေပါသည်။ ပဋိညာဉ်ထဲတွင် ဘုရားသခင်၏လူများသည် နိုင်ငံတော်သူ/သားများဖြစ်ကြပါသည်။ အယောက်တိုင်းအတွက် သူ၏အုပ်စိုးမှုအောက်တွင် ဘုရားသခင်က အသေအချာမျှတပေးသောနေရာရှိကြပါသည်။ ၂ရာ ၇:၁၃ တွင်ပေါ်ပြသော “ရာဇပလ္လင်”သည် ဒါဗိတ်မင်းကဲ့သို့သောသူများ စေတနာ ထိုင်ကြသော်လည်း တကယ်တမ်းတွင် ဘုရားသခင်၏ပလ္လင်တော်ကို ပြောနေခြင်းဖြစ်သည်။

ထို့ ပဋိညာဉ်နှင့်နိုင်ငံတော်အကြားဆက်စပ်မှုက နိုင်ငံတော်၏ပဋိညာဉ်ရေးရာသဘောသဘာဝကို ပေါ်ပြနေပါသည်။ သခင်ယေရှုအမှုတော်ဆောင်ခဲ့စဉ်က ရှိခဲ့ကြသော ပါရီရှုများကဲ့သို့ ယနေ့ချိန်တွင်လည်း နိုင်ငံတော်သည် အသွေးအသားလူမျိုးနွယ်နှင့်ဆိုင်မည်၊ မြေကမ္ဘာနှင့်သာဆိုင်မည်ဟု တွေးထင်နေကြသူအများ ရှိပါသည်။ သူတို့က တကမ္ဘာလုံးသည် ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ဖြစ်သည်ဟု ထင်နေကြပါသည်။ (သို့) ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော် ဖြစ်လာမည်ဟု ထင်နေကြပါသည်။ ခရစ်တော် ဒုတိယအကြိမ်ပြန်မလာမီ ဖြစ်လာမည်ဟုပြောနေကြပါသည်။ ထိုအချိန်တွင် ကမ္ဘာကြီးကို ခရစ်ယာန်တို့က လွှမ်းမိုးထားမည်ဟု ထင်နေကြပါသည်။ အချို့တို့ကမူ နိုင်ငံတော်သည် ဂျူးတို့၏နိုင်ငံဖြစ်မည်၊ ဓမ္မဟောင်းကာလကပေါ်ပြထားသော အစွဲရေးနိုင်ငံပုံစံအတိုင်းဖြစ်မည်၊ ခရစ်တော်ပြန်မလာခင် ထိုနိုင်ငံကို တည်ထောင်မည်ဟု ထင်နေကြပါသည်။

ဧရာကလာမည့်နိုင်ငံတော်နှင့် ပဋိညာဉ်ကတိတော်များကို ဆက်စပ်ဖြိုခွဲခြင်းဖြင့် ဘုရားသခင်က ထိုသို့တွေးထင်နေကြခြင်းများ မှားယွင်းသည်ဟု ရှင်းပြတော်မူသည်။ ဧရာကလာမည့်နိုင်ငံတော်သည် ဂျူးနိုင်ငံမဟုတ်သလို၊ ခရစ်ယာန်အဖွဲ့အစည်းလဲ မဟုတ်ပါ။ ဘုရားသခင်၏ မိမိလူများနှင့် မိတ်သဟာယဖွဲ့ခြင်း၌ စနစ်ကျစွာနေထိုင်ခြင်းသာ ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ထိုနိုင်ငံတော် ၏မပိုနေရာတွင် ဘုရားသခင်၏အိမ်တော်၊ ဗိမ္မာန်တော်၊ ရှိနေပါသည် (ငယ် ၁၃)။ အသင်းတော်ကို ခရစ်တော်၏ကိုယ်ခန္ဓာအဖြစ် ပုံပေါ်ပြသည့် ဓမ္မဟောင်းကာလကပေါ်ပြထားသော အစွဲရေးနိုင်ငံပုံစံအတိုင်းဖြစ်ပါသည် (ယော ၂:၁၈-၂၁)။

ခရစ်တော်ဆောင်ရွက်ပေးသောအလုပ်များတွင် ဒါဗိတ်ထံပေးထားသောပဋိညာဉ်ကတိတော်များ ပြည့်စုံကြသည်ကို ကျွန်တော်တို့ တွေ့ကြရပါသည်။ ခရစ်တော်သည် သူ၏နိုင်ငံတော်ကို တကမ္ဘာလုံးနိုင်ငံတော်ကြီးတည်ထောင်ခိုးမိုးခြင်းဖြင့် မတည်ဆောက်ပါ။ မဝင်ရောက်ပါ။ ထို့အတူ ဂျူးနိုင်ငံတည်ထောင်ခြင်းဖြင့်လည်း မတည်ဆောက်ပါ။ မဝင်ရောက်ပါ။ သို့သော် ဒုက္ခဝေဒနာများခံစားခြင်း၊ အရှက်တကွဲအဖြစ်ခံခြင်း နည်းလမ်းတို့ဖြင့်သာ တည်ဆောက်တော်မူပါသည် (၂ရာ ၇:၁၄၊ ဆာလံ ၈၉:၃၀)။ အနိုင်တို့ကိန်ဖို့လိုအပ်သည်မှာ၊ စစ်တပ်များ၊ လက်နက်များ၊ အစိုးရများ မဟုတ်ပါ။ အပြစ်ကိုသာဖြစ်ပါသည်။

ထို့ကြောင့် လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်ရှိစဉ်တွင် ခရစ်တော်၏ခေါင်းအထက်၌ ချိတ်ထားသော ဘွဲ့စကားလုံးများက ဒါဗိတ်ထံပေးထားခဲ့သောကတိတော်များ၏ ပြည့်စုံခြင်းကို ပြောပြနေကြပါသည်။ ထိုဘွဲ့စကားလုံးများကို ရေးထိုးကြသူများက လှောင်ပြောင်ရန် ရည်ရွယ်စွာကြံသော်လည်း ကတိတော်များကိုပြည့်စုံစေသောစကားလုံးများဖြစ်နေကြပါသည်။ သူ၏ဝေဒနာခံစားနေရခြင်းအတွင်း၌ ခရစ်တော်သည် ဂျူးတို့၏ဘုရင်ဖြစ်ပါသည်။ ဆိုလိုသည်မှာ အာဗြဟံ၏ တကယ့်သားသမီးများဟု ဆိုလိုခြင်းဖြစ်သည်။ ခရစ်တော်သည် သူတို့ကို သူတို့၏ တကယ့်ပဋိညာဉ်ရေးရန်သူတို့ထံမှနေ၍ ကယ်လွှတ်သူဖြစ်ပါသည်။ သူတို့အတွက် နေရာတနေရာကို ပါရာဒိုက်(စ်)၌ ရအောင်ပြုလုပ်ပေးသူဖြစ်သည်။ ၎င်းကို သူ၏ကောင်းကင်နိုင်ငံတော်ဟုခေါ်ပါသည်။

ပဋိညာဉ်သစ်အကြောင်း(The New Covenant)

ဟောပြောခြင်း ၈:၆-၁၃ တွင် ဓမ္မသစ်ကို ပဋိညာဉ်သစ်ဟုခေါ်ပါသည်။ ဤဟောပြော (၈) က ပဋိညာဉ်ဟောင်းကို ပဋိညာဉ်သစ်က အစားထိုးနေရာယူသည်ဟု ပြောနေပါသည်။

ဟောပြော ၈:၆-၁၃ ကိုကြည့်လျက် လူ့အများက ပဋိညာဉ်ဟောင်းနှင့်ပဋိညာဉ်သစ်တွင် အတော်ကလေးမတူညီခြင်းများ ရှိကြသည်။ ၎င်းတို့သည် သီးခြားပဋိညာဉ်များဖြစ်ကြသည်ဟု ကောက်ချက်ချကြပါသည်။ နှစ်ခြင်းဂိုဏ်းများက ထိုသို့ကောက်ချက်ချခဲ့လျက်၊ ယုံကြည်နိုင်သောသူများသာပစ္စိဋိဓံရမည်ဟု ပြောတတ်ကြလေသည်။ နှစ်ခြင်းများက အရေများလုံးခြင်းသည် ပဋိညာဉ်ဟောင်း၏တံဆိပ်ခတ်နှိပ်ခြင်းဖြစ်ပြီး၊ ပဋိညာဉ်သစ်၏ ပစ္စိဋိဓံလောကနှင့် မတူပါဟုပြောကြပါသည်။ ပရိမိလေးနိုးယမ်းဝါဒီများ(သခင်ယေရှု ခုတိယအကြိမ်ကြိတ်လှမ်းမှ မြေပေါ်တွင် နှစ်တထောင်နှိုင်းတော်ကိုတည်ထောင်မည်ဟု ယုံကြည်ကြသူများ)ကလည်း ထိုသို့ကောက်ချက်ချခဲ့လျက်၊ ထို့ကြောင့် အစွဲရေးတို့အတွက် အထူးစေတနာတော်သည် မြေကြီးပေါ်တွင် ရှိပြီးမည်(အစွဲရေးတို့အတွက် ပဋိညာဉ်တစ်ခုရှိသည်။ ပဋိညာဉ်သစ်သည် ယုံကြည်သူတို့အတွက်ဖြစ်သည်)ဟု ပြောလာကြပြန်သည်။

သို့သော် ကျွန်တော်တို့ကတော့ ပဋိညာဉ်သစ်က အဟောင်းကို အစားထိုးလိုက်ပြီ၊ မည်သို့အစားထိုးသနည်းဆိုသော် တစ်တည်းသော ဘုရားသခင်၏ထာဝရပဋိညာဉ်ကို ပို၍ပြည့်စုံသောပွင့်ပြေချက်အနေနှင့်၊ ပို၍သစ်လွင်သောပုံစံဖြင့် အစားထိုးခြင်းသာ ဖြစ်သည်ဟု ယုံကြည်ကြပါသည်။ ခြားနားချက်မှာ ကိုင်တွယ်ပုံကိုင်တွယ်နည်း၌သာဖြစ်သည်။ ဟောပြော (၈)က ထိုအချက်ကို ရှင်းစေပါသည်။

ပထမ၊ ငယ်(၁၀)က ပုံမှန်ပဋိညာဉ်ပေါ်ဖြူလာကိုပေါ်ပြသည် - ငါသည် သူတို့ဘုရားဖြစ်မည်၊ သူတို့သည် ငါ့အတွက် ငါ့လူများ ဖြစ်ကြမည် - ဤစကားလုံးများကိုပြန်ရေးပြရသည်မှာ ပဋိညာဉ်သစ်သည် အဟောင်းနှင့် ကွားခြားမှုအထူးတလည်မရှိကြောင်း သဘောပေါက်ရန်ဖြစ်သည်။ ပတ်သက်ဆက်နွယ်မှုများသည် ပဋိညာဉ်အဟောင်းရော အသစ်မှာပါ အတူတူပင်ဖြစ်သည်။

ခုတိယ၊ ငယ်(၁၀)တွင် ဝါသော “ငါ၏ဥပဒေသများ” ဆိုသည့်စကားစုက အထက်ကပေါ်ပြသည်ကို ပိုမိုခိုင်မာစေပါသည်။ ပဋိညာဉ်သစ်တွင် ဥပဒေသ(ပညတ်)များကို ဖယ်ရှားမပစ်ပါ။ သို့သော် ခြားနားသောကျောက်ပြားပေါ်၌ ရေးပါသည်။ အသွေးအသား၏နှလုံးသားဖြင့်ပေါ်တွင်ဖြစ်သည်(၂ကော ၃:၃)။ ပညတ်ဥပဒေသများနှင့်ပဋိညာဉ်သည် ဆက်လက်၍ အတူတကွသွားကြပါသည်။ အမှန်ပြောရလျှင်၊ တရားဟောရာကျမ်း ၄:၁၃ နှင့် ဟောပြောခြင်း ၈:၁၀ တို့က ပညတ်တော်ပေးခြင်းကို ကွဲပြားစွာ ရေးသားကြသော်လည်း၊ ၎င်းသည် ပဋိညာဉ်ကို ကြေညာခြင်း (သို့) ပဋိညာဉ်ဖြူခြင်းသာ ဖြစ်ပါသည်။

တတိယ၊ ဟောပြော ၈:၁၀ အရ ပဋိညာဉ်အသစ်နှင့်အဟောင်းတွင် အဓိကအကျဆုံးမှာ ဘုရားသခင်ကိုသိခြင်းဖြစ်ပါသည်။ မည်သို့သိသနည်းဆိုသည့်နည်းလမ်းတော့ အနည်းငယ်ကွဲသော်လည်း ဘုရားသခင်ကိုသိခြင်းသည် ပဋိညာဉ်အသစ်နှင့်အဟောင်းနှစ်ခုစလုံးတွင် အဓိကအကျဆုံးဖြစ်ပါသည်။ ဤကျမ်းပိုဒ်က ပဋိညာဉ်အသစ်ကို ပြည့်စုံခြင်းအချိန်၊ အကောင်အထည်ပေါ်သောအချိန်ဟု ပြောပါသည်။ ထို့ကြောင့် ပဋိညာဉ်သစ်ကာလသည် ဘုရားသခင်လူများက ဘုရားသခင်ကို တိုက်ရိုက်သိနိုင်ကြချိန်ဖြစ်သည်။ လေဝိအနွယ်များ၊ ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းများ၏ ကြားခံပေးမှုများ မလိုအပ်တော့ချိန်ဖြစ်သည် (မာလခိ ၂:၅-၇)။

ထိုသို့ဆိုသော် ပဋိညာဉ်သစ်သည် အလုံးစုံခြားနားသောအရာမဟုတ်တော့ပါ။ သခင်ခရစ်တော်ပြန်လာသောအခါ ယွှေရီနေသည့် ကောင်းကင်နှင့်မြေကြီး အသစ်ဖြစ်သွားမည်ကဲ့သို့သော အသစ်ဖြစ်ခြင်းသာလျှင်ဖြစ်ပါတော့သည်။ ယွှေရီနေသော ကောင်းကင်နှင့်မြေကြီးကို လုံးဝကိစ္စတုံးပစ်လိုက်ခြင်းမဟုတ်၊ အသစ်ပြန်လှုပ်ခြင်းသာဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် ပဋိညာဉ်တရားဟောင်း ရွှေ့လွင့်သွားသည်ဆိုခြင်းမှာ၊ လုံးလုံးလျားလျားခြားနားသောပဋိညာဉ်သစ်ကို ရောက်လာစေခြင်းမဟုတ်ပါ။ ဘုရားသခင်သည် သူ့လူများ၏ဘုရားသခင်ဖြစ်သည်။ သူတို့ကို သူ့ကိုယ်ပိုင်အဖြစ် ယူဆောင်တော်မူသည် ဆိုသော တစ်တည်းသောပဋိညာဉ်၏ ပို၍ကောင်းသောပွင့်ပြေချက်သာဖြစ်ပါတော့သည်။ ပဋိညာဉ်သစ်ဆိုသည်မှာ ကတိပေးထားသောအရာများပြည့်စုံလာခြင်းဖြင့် နောက်ဆုံးသော၊ အပြည့်စုံဆုံးသော ပဋိညာဉ်၏ပွင့်ပြေချက်ဖြစ်သည်။ ပဋိညာဉ်ဟောင်းကာလ၏ ပုံဆောင်ချက်များ၊ နိမိတ်ပုံများပေါ်ပြနေခြင်းထက် ပို၍ပြည့်စုံသောပဋိညာဉ်ဖြစ်သည်။ ထိုပဋိညာဉ်တရားသစ်တိုင် ပညတ်တော်ဆယ်ပါးဆက်လက်ပါဝင်ပါသည်။ သို့သော် ကျွန်တို့မဟုတ်၊ ကျွန်တော်တို့ကိုယ်တိုင်တင်ခြင်းပေးသည့် ကြီးမြတ်သောဘုရားသခင်ကို မည်ကဲ့သို့ ပိုကောင်းအောင် ဘုန်းတော်ထင်ရှားစေမည်၊ ကျေးဇူးတင်သောအသက်ရှင်မှုနှင့်အသက်ရှင်ကြမည်ဆိုသည်တို့ကို ကူညီပြောပြပေးသူအနေနှင့်သာဖြစ်သည်။

ထိုပဋိညာဉ်သစ်သည် ဟောပြော ၈:၆ ကပြောပြသလို၊ ပို၍ကောင်းပါသည်။ ပို၍ခန်းနားပါသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ခရစ်တော်ကို ပုံဆောင်သောအရာများအစား ၎င်းက တကယ်ခရစ်တော်ကို ကျွန်တော်တို့ထံ ယူဆောင်လာပေး၍ဖြစ်ပါသည်။ အဆုံးသတ် အားလုံးပြည့်စုံချိန်ရောက်မှသာလျှင် ဤပဋိညာဉ်သည် ပို၍ခန်းနားလာမည်ဖြစ်ပါသည်။

ပဋိညာဉ်အသစ်နှင့်အဟောင်းကိုနှိုင်းယှဉ်ခြင်း(The Old and New Covenant Compared)

ဟောပြောခြင်း ၈:၆-၁၃ မှနေ၍ ပဋိညာဉ်အဟောင်းနှင့်အသစ်တို့သည် လုံးဝခြားနားသောပဋိညာဉ်များမဟုတ်ကြောင်းကို ကျွန်တော်တို့ သက်သေပြခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ အရေးကြီးသောအချက်များတွင် အတူတူသာ ဖြစ်ကြပါသည်။

၎င်းတို့အကြားခြားနားမှုကလေးမှာ “လှုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ပုံ” အသေးစိတ်ကလေးမျှသာဖြစ်ပါသည်။ ထို့လှုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ပုံအသေးစိတ်များ၏ခြားနားမှုအရသာ ပဋိညာဉ်တစ်ခုကို အဟောင်းဟုခေါ်၍ နောက်တစ်ခုကို အသစ်ဟုခေါ်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အဟောင်းသည် ယနေ့ချိန်တွင် ကုန်ဆုံးခဲ့ပြီဖြစ်ပါသည်။ ပဋိညာဉ်သစ်ကို လှုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ဖို့ ဦးဆောင်သူ သမ္မတအသစ်ကို ခန့်အပ်ပြီဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် အစိုးရအသစ်ဖြစ်ပြီဟု အကန့်အသတ်နှင့် ဆို၍ရပါမည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် အစိုးရ၏ပုံစံ၊ အခြေခံဥပဒေများတော့ ပြောင်းလဲခြင်းမရှိသောကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။

ထို့သို့ဆိုလျှင် ပဋိညာဉ်အဟောင်းနှင့်အသစ် တာကွာသနည်း? ဟေဗြဲဩဝါဒစာ(၈)အရ၊ နည်းလမ်း(၃)မျိုးဖြင့် ကွာခြားပါသည်။

ပထမ၊ ကြားဝင်ဖြန့်ဖြူးပေးသူ ပြောင်းသွားသည် (ငယ် ၆)။ မောရှေ၏နေရာတွင် ခရစ်တော်က အစားထိုးသည်။၎င်းသည် အရမ်းကြီးပြောင်းလဲမှုမဟုတ်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် မောရှေက ခရစ်တော်ကို ပုံဆောင်ခဲ့သောကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။ ဟေဗြဲ ၃:၅ က မောရှေကို “နောက်မှသာပြောဆိုရမည် အကြောင်းအရာတို့၏ သက်သေခံ”ဟုခေါ်ပါသည်။ ထို့အပြင် မောရှေကိုယ်တိုင်က ခရစ်တော်ကို တရားဟောရာကျမ်း ၁၈:၁၅ တွင် “ငါနှင့်တူသော ပုရောဟိတ်”ဟုခေါ်ထားပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဤခြားနားချက်များသည် စိမ့်ခန့်ခွဲရေးရှုထောင့်အရသာ ခြားနားခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ဒုတိယ၊ ပညတ်တော်ကိုရေးသားသောပုံစံလည်း ပြောင်းသွားပါသည် (ဟေဗြဲ ၈:၁၀)။ ကျွန်တော်တို့ပြောခဲ့သလို၊ ပညတ်တော်များကို လွှင့်မပစ်ပါ။ အရင်ကလို့ ကျောက်ပြားပေါ်တွင် မရေးသားတော့ဘဲ၊ အသွေးအသားဖြစ်သည့် နှလုံးသားပေါ်တွင် ဖြန့်လည်ရေးသားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းကိုလည်း စိမ့်ခန့်ခွဲရေးရှုထောင့်အရသာ ပြောင်းသွားခြင်းဟု ပြောရပါမည်။ သို့သော် မေ့သစ်ယုံကြည်သူများအတွက်မူ အလွန်အရေးပါအရာရောက်ပါသည်။ တစ်ခုတရားကို ဖြန့်လည်ရေးသားသည်ဆိုခြင်းမှာ အရင်ရေးသည်နှင့် လုံးဝခြားနားသောအရာကိုရေးသည်ဟုဆိုလိုခြင်းမဟုတ်ပါ။ ယွင်ကရီးယားသောအရာကိုသာ ရည်ညွှန်းပါသည်။

ဤဒုတိယအချက်သည် အရေးကြီးပါသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ပညတ်တော်များပေးအပ်ခြင်းကို တရား ၄:၁၃ နှင့် ဟေဗြဲ ၈:၁၀ နှစ်နေရာလုံး၌ ပဋိညာဉ်ပေးခြင်းဟုခေါ်သောကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် တစ်ခုတည်းက ပညတ်တော်များသည် အချိန်တိုင်း တူညီကြသည်။ သို့သော် ပဋိညာဉ်များသည် မတူကြပါဟု ပြော၍မရပါ။၎င်းတို့ကို တရားဟောရာကျမ်းနှင့် ဟေဗြဲဩဝါဒစာတို့တွင် တူညီသည်ဟု ပြောပြနေကြပါသည်။

တတိယ၊ ပဋိညာဉ်သစ်က ပို၍ပြည့်စုံသော၊ ပို၍ကြွယ်ဝသော ဖွင့်ပြတော်မူချက်ကို ယူဆောင်လာပါသည်။ ၎င်းကို ဟေဗြဲ ၈:၁၀ ကပြောပြနေပါသည်။ ပို၍ကြွယ်ဝသောဖွင့်ပြချက်ဆိုသည်မှာ တရားသခင်လူများက တရားသခင်ကို တိုက်ရိုက်သိနိုင်ကြခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ယွင်ကရီးယား လူသားကြားဝင်ဖြန့်ဖြူးပေးသူများ (ဥပမာ - ယန်ပူရောဟိတ်များ) မလိုအပ်တော့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ပဋိညာဉ်သစ်ခေတ်တွင် မေ့ဟောင်းချိန်က ဆရာများဖြစ်ကြသည်။ ယန်ပူရောဟိတ်များ၊ လေဝီအနွယ်များ မလိုအပ်ကြတော့ပါ။ (မာလခီ ၂:၆၊ ၇ ကိုကြည့်လျှင် ၎င်းတို့သည် မေ့ဟောင်းကာလမှ ဆရာသမားများဖြစ်သည်ကိုတွေ့ရပါမည်)

ဤအချက်သည်လည်း စိမ့်ခန့်ခွဲရေးရှုထောင့်အရသာဖြစ်ပါသည်။ ပဋိညာဉ်သစ်က လုံးဝခြားနားသော ဖွင့်ပြချက်ဆိုသည်မျိုးကို ယူဆောင်လာခဲ့ပါ။ သို့သော် ပို၍ကောင်းသောဖွင့်ပြချက်ကိုသာ ယူဆောင်လာခဲ့ပါသည်(ဟေဗြဲ ၈:၆)။ ဆိုလိုသည်မှာပဋိညာဉ်ဟောင်းကာလတွင် ပုရောဟိတ်ဖြစ်သည်များကို ပြည့်စုံလာစေသော၊ တကယ်ဖြစ်ပြီဟုပြောသော ပို၍ကောင်းသည့်ဖွင့်ပြချက်ကို ပြောနေပါသည်။

ထို့ကြောင့် တရားသခင်ထံတွင် ထာဝရပဋိညာဉ်သည် တစ်ခုတည်းသာရှိပါသည်။

(Doctrine According to Godliness, Rev. Ronald Hanko၏စာအုပ်မှ တာသာပြန်ပါသည်)

+++++

ဧရာမ ၇:၁-၂၅ (ဂျိန်းဘုရင်မ)

၁ - ညီအကိုတို့၊ ပညတ်တော်သည် လူတိုင်းအပေါ် သူ့အသက်ရှင်နေသမျှကာလပတ်လုံးသာ အုပ်စိုးသည်ကို မသိဘဲနေကြပါသလော? (ပညတ်တော်များကို သိကြသူများထံ ငါပြောနေခြင်းဖြစ်ပါသည်။)

၂ - အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ယောက်ျားရှိသောအမျိုးသမီးသည် မိမိယောက်ျား အသက်ရှင်နေသမျှ ပညတ်အားဖြင့် တုတ်နှောင်ထားသည်။ သို့သော် အကယ်၍ ခင်ပွန်းသေဆုံးလျှင်၊ သူမသည် မိမိယောက်ျားနှင့်ပညတ်တော်အရ တုတ်နှောင်ထားခြင်းမှ လွတ်မြောက်ပြီဖြစ်ပါသည်။

၃ - ထို့ကြောင့် သူမ၏ခင်ပွန်း အသက်ရှင်နေစဉ်၊ အခြားတယောက်နှင့် လက်ထပ်လျှင်၊ ထိုအမျိုးသမီးကို ဖောက်ပြန်သူဟု ခေါ်ရပါမည်။ သို့သော် အကယ်၍ သူမ၏ခင်ပွန်းသေဆုံးသော် သူမသည် ပညတ်တော်မှလွတ်မြောက်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် အခြားယောက်ျား တယောက်နှင့် အိမ်ထောင်ပြုသော်လည်း၊ သူမသည် ဖောက်ပြန်သောသူ မဟုတ်ပါ။

၄ - ထို့ကြောင့် ငါ့ညီအကိုတို့၊ သင်တို့သည်လည်း ခရစ်တော်၏ကိုယ်ခန္ဓာအားဖြင့် ပညတ်တရားသို့ သေဆုံးကြပြီဖြစ်ပါသည်။ ထို့သို့ဖြင့် အခြားသူတိုင်းကို လက်ထပ်ကြရန်ဖြစ်ပါသည်။ သေခြင်းမှပြန်ထမြောက်သူကိုပင်ဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့ဖြင့် တရားသခင်ထံသို့ အသီးပွင့်များကို ထုတ်ပေါ်ကြရန်ဖြစ်ပါသည်။

- ၅ - အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ငါတို့သည် အသွေးအသားခွဲရှိနေခဲ့ကြစဉ်၊ ပညတ်တရားအားဖြင့်သိရသော တပ်မက်ခြင်းများက ငါတို့ကိုယ်အင်္ဂါများကို အပြစ်၏လှုပ်ရှားမှုများနှင့်လှုပ်ရှားစေကြ၍ သေခြင်းတရားသို့ရောက်စေသော အသီးအပွင့်များကို ထုတ်လုပ်စေပါသည်။
- ၆ - သို့သော် ယူအခါ၊ ငါတို့သည် ပညတ်တရားမှကယ်လွတ်ခြင်းကို ခံကြရပြီးဖြစ်သည်။ ငါတို့ကိုမျှော်ထားသောနေရာ၌ သေခဲ့ကြပြီးဖြစ်၍၊ ငါတို့သည် အိုဟောင်းသောစာများနှင့်မဟုတ်၊ အသစ်သောဝိညာဉ်ဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်သင့်ကြပြီဖြစ်သည်။
- ၇ - ထို့ကြောင့် ငါတို့ တာကိုထပ်ပြောကြရမည်နည်း? ပညတ်တရားသည် အပြစ်ပြုပါသလော? ဘုရားသခင်တားမြစ်ပါသည်။ ထိုသို့မဟုတ်ပါ။ ငါသည် ပညတ်တော်မရှိလျှင် အပြစ်ဆိုသည်ကို မသိပါ။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ပညတ်တော်က သင်သည်မတပ်မက်ရဟု မပြောခဲ့လျှင်၊ တပ်မက်ခြင်းကို ငါမသိနိုင်ပါ။
- ၈ - သို့သော် အပြစ်သည် ပညတ်တော်များအားဖြင့် အခွင့်အရေးယူလျှက်၊ ငါ၏အထဲ၌ မျိုးစုံသော အလိုရမက်များကို ဖြစ်စေပါတော့သည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ပညတ်တော်မပါလျှင် အပြစ်သည် သေပါတော့သည်။
- ၉ - အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ပညတ်တော်မရှိသောအခါ၊ ငါသည် အသက်ရှင်ပါသည်။ သို့သော် ပညတ်တော်များရောက်လာသောအခါ၊ အပြစ်သည် ပြန်ထလာပါသည်။ ထို့နောက် ငါသည် သေပါသည်။
- ၁၀ - ထို့အပြင် အသက်ရှင်ဖို့ ခန့်ထားသော ပညတ်တော်ကို ငါသည် သေခြင်းသို့ ပို့သောအရာဖြစ်ကြောင်း တွေ့မြင်လာပါသည်။
- ၁၁ - အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် အပြစ်သည် ပညတ်တော်အားဖြင့် အခွင့်အရေးများယူလျှက်၊ ငါ့ကို သွေးဆောင်သည်။ ထို့နောက် ငါ့ကို သတ်ပါတော့သည်။
- ၁၂ - ပညတ်တော်သည် သန့်ရှင်းပါသည်။ မိန့်တော်မူချက်တို့သည် သန့်ရှင်း၊ ဖြောင့်မတ်၊ ကောင်းမြတ်ကြပါသည်။
- ၁၃ - ထိုသို့ဖြစ်လျှင် ကောင်းမြတ်သောအရာက ငါ့ထံတွင် သေခြင်းကို ဖြစ်စေပါသလား? ဘုရားသခင်တားမြစ်ပါသည်။ သို့သော် အပြစ်ကသာ ငါ့ထံတွင် သေခြင်းကိုဖြစ်စေခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ကောင်းမြတ်သောအရာက အပြစ်ကို အပြစ်အဖြစ် ထင်ရှားလာစေရန် သာပြုပေးပါသည်။ အပြစ်သည် ပညတ်တော်အားဖြင့် အလွန်ဆိုးညစ်သောအရာအဖြစ် တွေ့မြင်ရရန်ဖြစ်သည်။
- ၁၄ - အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ပညတ်တော်များသည် ဝိညာဉ်ရေးရာနှင့်ဆိုင်ကြောင်း ငါတို့ သိကြပါသည်။ သို့သော် ငါသည် အသွေးအသားနှင့်ဆိုင်ပါသည်။ အပြစ်တရားအောက်၌ရောက်ခံထားရသူဖြစ်သည်။
- ၁၅ - အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ငါလှုပ်နေသောအရာကို ငါနားမလည်ပါ။ ငါလှုပ်ချင်သည်ကို ငါမလှုပ်ပါ။ သို့သော် ငါမုန်းသည်ကို ငါလှုပ်မိနေပါသည်။
- ၁၆ - ထိုသို့ဆိုလျှင် ငါမလှုပ်ချင်သည်ကို ငါလှုပ်နေပါလျှင်၊ ပညတ်တော်သည် ကောင်းမြတ်ကြောင်း သဘောတူနေခြင်းဖြစ်ပါသည်။
- ၁၇ - ထိုသို့ဆိုလျှင် ထိုသို့ပြုသောသူသည် ငါမဟုတ်တော့ပါ။ ငါ့အထဲတွင် နေထိုင်သော အပြစ်တရားက ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။
- ၁၈ - အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ငါ့အထဲတွင်(ဆိုလိုသည်မှာ ငါ့အသွေးအသားထဲတွင်) ကောင်းသောအရာတစ်ခုမှ မနေထိုင်ပါ။ အလိုဆန္ဒရှိဖို့တော့ ငါ့အထဲတွင် ရှိနေပါသည်။ သို့သော် ထို့ကောင်းခြင်းကိုမည်သို့လှုပ်ဆောင်ရမည်ဆိုသည့်အရာကိုတော့ ငါမတွေ့ပါ။
- ၁၉ - အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ကောင်းသည်ဟု ငါလိုချင်သောအရာကို ငါမလှုပ်၊ သို့သော် ဆိုးညစ်ခြင်းဆိုသည့် ငါ့ဆန္ဒမရှိသည်ကို ငါလှုပ်နေမိပါသည်။
- ၂၀ - ယူတွင် ထိုကဲ့သို့ ငါမလိုချင်သည်ကို ငါလှုပ်နေမိသည်မှန်လျှင်၊ ၎င်းကိုလှုပ်နေသည်မှာ ငါမဟုတ်ပါ။ ငါ့ထဲတွင်နေထိုင်သော အပြစ်က လှုပ်နေခြင်းဖြစ်သည်။
- ၂၁ - ငါ ကောင်းသည်ကိုလှုပ်ချင်သောအခါ၊ ဆိုးညစ်ခြင်းသည် ငါ့ထံ၌ရှိနေသည်ဆိုသော ဥပဒေကို ငါ တွေ့လာပါသည်။
- ၂၂ - အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ငါသည် အတွင်းလူအားဖြင့် ဘုရားသခင်၏ပညတ်တော်များကို ကြည်နူးစွာသဘောကျပါသည်။
- ၂၃ - သို့သော် ငါ၏အင်္ဂါများထဲတွင် ဥပဒေသတမျိုးရှိသည်ဟု ငါ့မြင်နေရပါသည်။ ထိုဥပဒေသက ငါ့စိတ်ထဲရှိပညတ်တော်ကို ဆန့်ကျင်တိုက်လှန်နေပါသည်။ ထို့နောက် ငါ့ကို ငါ၏အင်္ဂါများထဲရှိ အပြစ်၏ဥပဒေသအောက်သို့ ကျွန်ုပ်ဖြစ်စေပါသည်။
- ၂၄ - ငါသည် အတော်အသုံးမကျသူ ဖြစ်နေပါသည်။ ထိုသေခြင်း၏ခန္ဓာမှနေ၍ ငါ့ကို မည်သူကယ်တင်လိမ့်မည်နည်း?
- ၂၅ - ငါတို့သခင်ယေရှုရေစိတော်အားဖြင့် ငါသည် ဘုရားသခင်ကို ကျေးဇူးတင်ပါသည်။ ထိုသို့နှင့်အညီ ငါသည် စိတ်ဖြင့် ဘုရားသခင်၏ပညတ်တော်များကို ထမ်းဆောင်ပါသည်။ သို့သော် အသွေးအသားအားဖြင့် အပြစ်၏ပညတ်တော်ကို ထမ်းဆောင်ပါသည်။